
HORNSLET SKOLE
SYDDJURS KOMMUNE

STED:
Personalerum i PUC-bygning/stueplan

BESTYRELSENS SPILLEREGLER
● Stik hånden i vejret
● Alle kommer til orde
● Alle byder ind
● Lyt efter det gode budskab
● Søg at forstå - før du selv taler
● Plads til bevægelse og humor
● Tal pænt
● Anerkend forskellighed
● Undgå “Ekko-effekten”

Skolebestyrelsesmøde

mandag 24.04.2023 kl. 18.00 – 21.00

Indbudte:
Forældrerepræsentanter: Allan Markussen, Carina Manley Hansen, Steven Thomsen, Jakob

Bangsgaard Øhlenschlæger, Helena Danielsen, Peter Dalsgaard Busk
Jensen, Thomas Rathcke (Klara)

Medarb.repræsentanter: Jesper Rugaard, Lene Kjær Andersen
Elevrepræsentanter: Lukas 9.a, Kalle 8.a
Ledelsesrepræsentanter:
Gæster:

Mikael Bugge & Jan Pedersen

Afbud: Lukas og Kalle

Kl. 18.00 INFO / DRØFTELSE / BESLUTNING
Sag 1. a Velkommen og siden sidst
Formål med punktet: Information om skolens drift, samt information om trafik v. Carina

Referat
Det er første gang der afvikles de praktiske prøver for 8. årgang. Der er lavet en fin plan. Det er store
fag, så de andre årgange får flytte deres fag lidt rundt.

Jan gennemgik 00 opstart. Der er 110 børn på 5. klasser pr. 1.8. Jævn fordeling af køn.
Tidlig SFO er startet op. Det er en kendt form, så en tryg ramme.
Børn lærer at være på skolen (3 dage), men er også på tur (2 dage).
Der arbejdes med temaer i før SFO; Min familie, kriblekrabledyr, mv.
Der er fokus på struktur og arbejdet med ForventningsBaseretKlasseledelse.

SFO er delt op i årgange (0. og 1.) & (2. og 3.) Det giver lidt mere fleksibilitet i aktiviteter.
Der er fokus på en mindre gruppe for lidt udsatte børn.
Der er god stemning i personalegruppen. Der har været en udfordring med personaler, der er
sygemeldte pga. graviditetsgener. Det udfordrer særligt, da det er svært at rekruttere pga. mangel på
pædagoger.
I sommerferien er der lukket. Der er et barn tilmeldt, så der er lavet en aftale med anden skole.
Generelt er det en udfordring, at forældre melder til, men ikke kommer. Belaster arbejdsplanerne.

1



HORNSLET SKOLE
SYDDJURS KOMMUNE

Sag 1.b Nyt fra elevrådet INFO / DRØFTELSE / BESLUTNING
Formål med punktet: Information fra elevrådet

Referat:
Der er afviklet møde med kulturforvaltningen. Der kommer på besøg på næste BS møde.

Kl. 18.25 INFO / DRØFTELSE / BESLUTNING
2. Sag: PBL
Formål med punktet: Mikael laver oplæg om PBL.

Referat:
Mikael gennemgik baggrunden for Projekt Baseret Læring.
Indsatsen er i gang og der sættes mere fart i det i skoleåret 2023 / 2024

Kl. 18.40 INFO / DRØFTELSE / BESLUTNING
3. Sag: Høring Børn & Unge politik
Formål med punktet:Bestyrelsen giver høringssvar på den nye politik. Der ønskes input.
Der er udsendt oplæg på mail. Hvem skriver det?

Referat
Helena og Mikael skriver høringssvar.
Der skal være fokus på “Hvordan ser det ud”, “Hvor er økonomien til det”.
Det er en positiv og ambitiøs politik, men hvordan omsættes den?

Kl. 19.00 Spisning af let aftensmåltid

Kl. 19.25 INFO / DRØFTELSE / BESLUTNING
4. Sag: Tema Overgange
Formål med punktet: Gruppen laver et oplæg som drøftes.
https://docs.google.com/document/d/1H4cK8GDOw_XxTdg9InHu1iSWAW9ak8OA/edit
Der ønskes en drøftelse af evalueringer af 5. - 6. - hvilke spørgsmål

Referat
Dokumentet skal sendes ud til alle nye kontaktforældre.
Det er vigtigt at bestyrelsen tager ansvar for at få sat forældresamarbejdet godt i gang.
Bestyrelsen deltager på forældrerådsmøder, så der sikres en god dialog.

Der skal være fokus på, at opgaven som kontaktforældre skal gå på skift, så det skal opfordres til fra
Bestyrelsen. Vigtigt med en god blanding af nye og gamle forældre - erfaringsudveksling.
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Jacob, Carina, Peter og Klara deltager på forældremøder til august / september møderne.

Hvem skal spørges og hvad er de gode spørgsmål der skal stilles til evaluering af proces på 5. til 6.
årgang. Påvirker corona en evt. evaluering.

Hvad er de pædagogiske overvejelser?
Kan der spørges til forvaltningen?
Hvad er målet med at blande klasserne?
Hvad får vi ud af det; fagligt, socialt, forældresamarbejde, nye lærere.
Er indsatsen godt givet ud i forhold til resultatet.

Der vil være behov for data på mange parametre: Pædagogik, Timeantal, faglig trivsel, social trivsel,
forældresamarbejde, drift. Hvordan påvirker klasseopbrud de sårbare elever?

Der laves en evaluering blandt det pædagogiske personale på nuværende 5. årgang.
Den data fremlægges skolebestyrelsen.

Den nuværende 4. årgang er en særlig årgang med en projektklasse. Det vurderes, at den årgang ikke
skal blandes. Det meldes ud til forældrene.

Kl. 20.15 INFO / DRØFTELSE / BESLUTNING
5. Sag: Mobilpolitik
Formål med punktet: der ønskes en kort drøftelse af holdninger til mobilpolitikken (vedhæftet som
bilag). Det er et punkt der lige pt. fylder meget i medierne. Hvad er den nye bestyrelses holdning?

Lene fremlægger de udfordringer der er med mobilpolitikken på skolen.
Indsatstrappen for brug af mobilpolitik benyttes. Det kan dog opleves som en stor udfordring for nogle
elever. Det er særligt udfordrende når eleverne har behov for deres mobil når de går ned og handler,
bruger den i undervisningen mv. Det kan også være en udfordring i tidsperspektivet i indsatstrappen.

Skal skolen være helt mobilfri?
Det er konfliktfyldt at inddrage mobiltelefoner.

I basis opleves det voldsomt forstyrrende, særligt med mobilure, som påvirker elevernes hverdag.
Der er konflikter og uro i både pauser og timer.

Kan der være aflevering af mobiltelefoner ved skoledagens start?
Måske kan der være en mulighed for at 8. og 9. klasse har telefon, mens andre afleverer.

Skal det være regler eller Dialog, kultur og dannelse der er vejen til at fjerne mobilen?

Punktet er ikke færdigbehandlet og tages op igen.
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Kl. 20.40 INFO / DRØFTELSE / BESLUTNING
6. Sag: Justering af lektioner i 0. og 1. klasse
Formål med punktet: Med den fremsendte case, ønskes en drøftelse af at ændre lektionstallet med en
lektion på kommende 0. og 1. årgang

Referat
Punktet er godkendt.
Der skal være opmærksomhed på forældrevaner!

Kl. 20.55
PARKERINGSPLADSEN
Formål med punktet: Er der punkter til næste møde eller senere behandling, indsættes de her
Mobilpolitik, Økonomistrategi, Gæst fra kulturforvaltningen, skofriskole,

Hornslet, 23-04-24 Mødet hævet kl.: 21.00
Med venlig hilsen Referent: Mikael
Mikael Bugge Næste mødedato: 22-05-22
Skoleleder Næste FU Punkter 2 dage før: 23-
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